
Összefogás a gázprogram 
végrehajtásáért 

SzovJet és magyar kivi felezők együttműködése 

Kádár János látogatása 
Vas megyében 

Kádár János, a Magyar Szocialista 
Munkáspárt Központi Bizottságának első 
ti tkára kedden este látogatásra Vas me-
gyébe érkezett. Elkísérte a látogatásra 
Katona István, az MSZMP Központi Bi-
zottságának tagja, a Népszabadság fő-
szerkesztője. 

A Központi Bizottság első titkárát a 
szombathelyi pályaudvaron Kovács Antal, 
az MSZMP KB tagja, a Vas megyei párt-
bizottság első titkára. Csonka GyUrgy, Czi-
rák Ferenc és Rácz János, a megyei párt-

bizottság titkárai, dr. Gonda György, a 
megyei tanács elnöké, Horváth Miklós, a 
szombathelyi pártbizottság első titkára, 
Gyurácz János, a szombathelyi városi ta-
nács elnöke és dr. István Lajos, a Haza-
fias Népfront megyei bizottságának elnöke 
fogadta. 

A pályaudvaron, s az előtte levő záréii 
nagy számban összegyűlt szombathelyi dol-
gozók, fiatalok meleg szeretettel, hosszas 
tapssal fogadták Kádár Jánost megérkezé-
sekor. 

Parlamenti küldöttségünk 
a japán miniszterelnöknél 

ló feltételek a gazdagabb együttműködésre 

A Csongrád megye! beru-
házások között változatlanul 
legjelentősebbek a kőolaj-
lés földgázipari létesítmények, 
Asotthalomtól Algyőig, Mó-
^avárostól Kelebiáig. A gáz-
program' végrehajtásának 
igen lényeges mérföldköve az 
I. számú gázfeldolgozó üzem, 
melynek próbaüzemelése 
szeptember 16-án befejező-
dött. Most végzik a garan-
ciális méréseket annak meg-
állapítására, hogy a gázüzem 
megfelel-e a szerződésekben 
foglalt követelményeknek, a 
termelés mennyisége és a 
termékek minősége szempont-
jából. Ezek a mérések no-
vember közepén fejeződnek 
be, de az már megállapítha-
tó, hogy hazai viszonylatban 
egyetlen hasonló üzem se 
„állt be" ilyen rövid idő 
a 'at t . Van olyan berendezés, 
amelynek segítségével a 
nem megfelelő termékeket 
vissza lehet nyomni bizonyos 
kutakba, de erre nem volt 
szükség. Ez a tény egyaránt 
dicséri a szovjet és m3gyar 
kivitelező szakemberek mun-
káját. A mérések bizonyít-
ják, hogy az L számú üzem 
képes lesz évente propán-
ból 40 ezer tonnát, butánból 
S5 ezer tonnát, izonentánból 
ból 20 ezer és stabil gazo-
linból 110 ezer tonnát adni. 
Ezzel az üzemmel együtt a 
magyar íöldgázfeldolgozó 
ipar adja majd a teljes ha-
zai szükségletet, sőt, ú jabb 
fogyasztók bevonása válik 
lehetővé a gázpalackosok tá-
borába. 

A II. számú gázüzem épí-
tése, szerelése is a gyorsítá-
si programhoz tartozik. A 
fő kivitelezők jelenleg tart-
ják a határidőket, de anyag-
beszerzési gondok várhatók, 
amik föltételezhetően hát-
rá ' + a f ják maid a munkát. 
Aki csak tudta, megtette a 
szükséges intézkedéseket. A 
Gyár- és Génszere'ő Válla-
lat oéldául 410 embert irá-
nyított a munka^erü'etre. 
Ez oe-sze nem elég, anyag 
is ke". A nyugati import 
dollárlgényének jóváhagyá-
sa késett, ennek következté-
ben a megrendelés is, így 
bizonyos műszerek, biztonsá-

gi szelepek és m^s szerelvé-
nyek hiányoznak. Mégis, a 
technológiai • szereléssel kö-
rülbelül 60 százalékban ké-
szen vannak. Az építészet 
megfelelően szolgálta ki a 
technológiái munkákat. Kü-
lönösen említésre méltó az 
Üt- és Vasútépítő Vállalat, 
és a VERTESZ. Ez utóbbi, 
vegyiműveket tervező és 
szerelő cég, az I. számú 
üzemnél is pontosan tartotta 
a határidőket. A Hőtechnika 
Vállalatra is neház feladat 
vár, mégpedig a festés és a 
szigetelés, a technológiai sze-
relés befejeztével. A Buda-
pesti Kőo'ajipari Gépgyár 
is megkezdte már műhelyei-
ben és laboratóriumaiban az 
előkészítő tevékenységet, a 
műszerezési és irányítástech-
nikai szerelések elvégzésé-
hez. Ennek a vállalatnak 
lesz tatén a legnehezebb 
dp'ga, hiszen számára ma-
rad mindig a legkevesebb 
idő, lévén utolsó a kivite'e-
zés sorrendjében. Akkor je-
lenhet csak meg, amikor 
már minden a helvén van. 
Az NKFV beruházói jó ta-
oasztaté tokát szereztek a 
CSOMIÉP m "nkájáról is, 
tavaly és az idón egyaránt. 
A II.' számú gázüzem sorsát 
a" dönti el, mennyiben tud-
ják befejezni a technológiai 
szerelés4, az év há+ralevő ré-
szében. Remélhető1 eg sikerű1 

— okulva a tav<0yi tanasz-
tolato'-on —, s kevés mun-
ka húzódik át a következő 
évre. 

Égető gondok fűződnek a 
III. számú, úgynevezett 
,.csúcs"-gázüzem szeretésé-
h°z is. A gyorsítási intézke-
déseket ugyan már lehet 
érezni. hí«zen a napokban 
naavobb mennvlségű anva-
pnt kantok, amivel tud té v 

fo'vtetel a nytokát. Bizo->vr>-
570'pivénvek azon ban nté" 
m i n d i g h t é n v o z n a k , n o d t o 
ennek az üzemnek az idén 
fetéétlenül készen kell len-
nie. A jövői évi csúcsfo-
gyasztási idény fogyasztói 
igényeit mindenképpen ki 
kell elégíteni — számítva 
más gázfeldolgozó üzemek 

karbantartására ls,, amikor 
szintén az algyői csúcsüzem 
lesz a kisegítő. 

B . L 

Az Apró Antal vezette ma-
J gyar parlamenti küldöttség 

kedden, tokiói tartózkodásá-
| nak második napján udva-
1 riassági látogatást tett Miki 
; Takeo japán miniszterelnök-

nél. Apró Antal, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, az országgyűlés elnöke 
tájékoztatta Miki Takeo mi-
niszterelnököt a magyar kül-
döttség látogatásának céljá-
ról. Kifejtette, hogy vélemé-
nye szerint a politika; érint-
kezés rendkívül fontos a két-
oldalú kapcsolatok fejleszté-
se szempontjából, s hogy a 
kapcsolatok gyarapítása egy-
szersmind nemzetközi érdek 
is. Átadta Lázár György mi-
niszterelnök személyes "üd- ' 
vözletét a japán kormányfő-
nek. Miki Takeo miniszter-

elnök megköszönte és vi-
szonozta a magyar kormány-
fő üdvözletét. Elmondotta, 
hogy amennyiben ideje en-
gedi, maga is szívesen elláto-
gat Magyarországra. Rámu-
tatott, hogy a kétoldalú kap-
csolatok szépen fejlődnek és 
kormánya elégedett a japán 
—magyar viszony alakulásá-
val. Mindkét részről továb-
bi lépéseket kell tenni a kap-
csolatok szélesítésére. A ja-
pán népben mélységes ro-
konszenv él a magyar nép 
i r á n t Ezt a barátságot to-
vább kell erősíteni — han-
goztatta Miki Takeo minisz-
terelnöke 

A délelőtt folyamán a ma-
gyar küldöttség és a japán 
parlament alsó és felső há-
zának ' képviselői részvételé-

Tanácskoztak a szegedi 
munkásárparancsnokok 

Tegnap, kedden délelőtt a 
Csongrád megyei Állatfor-
galmi és Húsipari Vállalat 
felső Tisza-parti művelődési 
termében tanácskoztak a 
Gera Sándor munkásőr-
zászlóalj törzs-, század- és 
szakaszparancsnokai. A ta-
nácskozáson részt vett Tö-
rök József, az MSZMP Sze-
ged városi bizottságának el-
ső titkára, Deák Béla, az 
MSZMP Szeged városi bi-
zottságának titkára is. 

Fükő József, a zászlóalj 
parancsnoka köszöntötte a 
résztvevőket, majd értékel-
te az 1975-ös esztendő ki-
képzési és szolgálati eredmé-
nyeit, az MSZMP Szeged vá-
rosi bizottsága határozatai-
nak tükrében. Hangsúlyozta, 
hogy harckiképzési felada-
taikat, a harcgyákorlatokat 
maradéktalanul, jól végezték 
el, a lőgyakorlatokat pedig 
kiváló eredménnyel fejezték 
be. Az előképzésben részt 
vevő munkásőrök felkészítése 
is tervszerűen folyik. A társ 
fegyveres testületekkel a 
munkásőr-zászlóalj együtt-
működése ugyancsak jó. A 
zászlóalj a kiképzési felada-

, tokát és a különböző szolgá-
latokat úgy látta el, hogy a 
végrehajtás zömmel szabad-
napokra, szabad időre esett. 
A parancsnok ismertette fő 
vonásokban a zászlóalj előtt 
álló jövő évi feladatokat, kü-
lönös tekintettel a munkás-
őrség fennállása 20. évfor-
dulójának méltó megünnep-
lésére. 

A tanácskozáson felszólalt 
Török József, és tolmácsolta 
a városi párt-végrehajtóbi-
zottság üdvözletét a parancs-

noki karnak. Hangoztatta a 
többi között, hogy a mun-
kásőrök továbbra ls éljenek 
együtt munkahelyükön a 
pártszervezetekkel. A mun-
kásőri megbízatás — mon-
dotta — nagyon fontos párt-
munka, fegyveres szolgálat 
pártunk politikája mellett. 
Éppen ezért a munkásőrség 
politikai testület, tagjai pár t-
munkások. A szintén szolgá-
latot teljesítő pártonkívüliek 
ugyanakkor politikai ténye-
zők, akik nyíltan, fegyver-
rel a kézben állnak a párt 
politikája mellett. 

Ezután Deák Béla egyes 
részkérdésekre adott választ, 
elemezte a munkásőrség 

szervező munkáját , amelyet 
a nagyüzemekben végez. A 
tanácskozáson felszólalt az 
olajiparból Zalka Lajos, az 
üvegipari szövetkezettől Bra-
un Lajos, a József Attila 
Tudományegyetemtől dr. Tú-
ri Géza, a ruhagyártól Al-
bert János, a DÉLÉP-től 
Ábrahám János, az olajipar-
tól Bódi Attila, a gumigyár-
tól CsJái István, a MÁV Sze-
gedi Igazgatóságtól dr. Fe-
kete István, a szegedi nyom-
dától Dobó József, a fém-
ipari vállalattól Temesvári 
Lajos, a gabonafelvásárló 
vállalattól Nagyvári László. 

A tanácskozás Fükő Jó-
zsef zárszavával ért véget. 

Somogyi K&roiyuC {elvétele 

A parancsnoki tanácskozás résztvevőinek egy csoportja 

vei érdekes kereszasztal-be-
szélgetés zajlott le a japán 
parlamentben. A beszélgeté-
sen japán részről a két ház 
japán—magyar parlamenti 
csoportjának vezetői és tag-
jai vettek részt. A kerek-
asztal-beszélgetés központi 
témája a kétoldalú kapcsolat, 
s ezen belül a japán—ma-
gyar gazdasági, műszaki és 
kulturális együttműködés 
vo l t 

Apró Antal tájékoztatta a 
japán képviselőket hazánk 
belpolitikai helyzetéről és 
részletesen ismertette politi-
kai, gazdasági, kulturális és 
egyéb eredményeinket Fel-
hívta a figyelmet arra, hogy 
az iparban, a mezőgazdaság-
ban és a tudomány területe-
in jók a feltételek a két or-
szág szorosabb együttműkö-
déséhez. Különösen vonatko-
zik ez a külkereskedelemre, 
amelyben mind Japán, mind 
Magyarország közvetlenül 
érdekelt. Példaként említette, 
hogy miközben Magyaror-
szágnak háromszáz kooperá-
ciós megállapodása van Nyu-
gat-Németországgal, az ilyen 
megállapodások egyelőre ele-
nyészőek Japán és Magyar-
ország között. 

A beszélgetés során a ja-
pán képviselők számos kér-
dést tettek fel a magyar bel-
politikai helyzettel, az élet-
színvonal alakulásával kap-
csolatban. 

Szerdán, csütörtökön és 
pénteken a magyar delegáció 
vidéki utat tesz. 

Huszonöt 
éves o polgári 

védelem 
Negyedszázaddal ezelőtt, 

1950-ben alakult meg a pol-
gári védelem. A jubileum al-
kalmából kedden a Fővárosi 
Tanács színháztermében ün-
nepséget rendeztek, amelyen 
megjelent Biszku Béla, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, a KB titkára, 
Borbándi János, a Minisz-
tertanács elnökhelyettese is. 
B. P. Ivanov vezérezredes, 
az ideiglenesen hazánkban 
állomásozó szovjet déli had-
seregcsoport parancsnoka és 
J. A. Naumenko vezérezre-
des, a Varsói S2erződés 
egyesített fegyveres erői fő-
parancsnokának magyaror-
szági képviselője. 

Csémi Károly altábornagy, 
honvédelmi á ' lamti tkár mon-
dott ünnepi beszédet, majd 
az ünnepség második részé-
ben a vendégek színvonalas 
ku' túrmüsort tekintettek 
meg. 
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